

**ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တၢ်အၢ်လီၤဟ့ၣ်ခွဲး လံာ်ကွီၣ်ဒိ (OPT
တၢ်မၤတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ ဒီးတၢ်လီၤဃုၤသမံထံတဖၣ်)**

ထဲပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်လၢအဖိးသဲးစးတဖၣ်ဇီၤ မၤပုၤလံာ်ကွီၣ်ဒိအံၤသ့လီၤ **ဝံသးစူၤဆုၤကဒါက့ၤလံာ်ကွီၣ်ဒိအံၤ**
ဒူးနဲၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်လၢ မ့ၢ်န့ၣ်ဒိ ပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်လၢကန့ၢ်လီၤပုၤဃုၤသမံထံတဖၣ် တစဲၤခဲၣ်န့ၢ် မ့ၢ်ခဲၣ်န့ၢ်
လၢစဲးပတုၤဘၢၣ် 12 သီ, 2023 ဧါန့ၣ်တက့ၢ်. န့ၣ်ဆုၤကဒါက့ၤလံာ်ကွီၣ်ဒိအံၤန့ၣ်, နကမၤန့ၢ် \$15
အံၣ်လဲးတြီန့ၢ်ဘိစၢ် တၢ်ဟ့ၣ် ခးက့ (Electronic Visa Gift Card), လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်မ့ၢ်နကတဲ မ့ၢ်
(ယပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်န့ၢ်လီၤပုၤဃုၤသမံထံ) မ့ၢ်တမ့ၢ်ဟၢၣ်အၢ (ယပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်န့ၢ်လီၤ ပုၤဃုၤသမံထံ)
ဘၣ်န့ၣ်လီၤ နပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်အသးမ့ၢ်အိၣ် 18 နံၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ်သးပုၤန့ၢ်အန့ၣ်န့ၣ်, ဝံသးစူၤ သမၢကွံာ်
လံာ်ကွီၣ်ဒိအံၤန့ၣ်တက့ၢ်. လံာ်ကွီၣ်ဒိအံၤလၢ ပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်လၢအသးအိၣ် 18 နံၣ်အဖီလၢ လၢအထီၣ်
Hoover မ့ၢ်တမ့ၢ် All Points အပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်လီၤ.

IRB #- 22811
တၢ်ဃုၤထီၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိ အိၣ်တီ- တၢ်တီၢ်ကျဲၤ LIVE (တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံ, တၢ်ပုၤဃုၤသမံလၢခဲလၢခဲဆ့,
တၢ်ဟံၣ်လၢဟံၣ်ပုၤ, ဒီး တၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကူၣ်သ့)
တၢ်ဆဲးကျဲၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤ
အံၣ်မ့(လ)-

projectlive@unl.edu
လီၤတဲစိ- 515-410-6536

ပုၤယဲၤသန- <https://go.unl.edu/projectlive>
ကမ့ၢ်ဖိၣ်ရဲၣ်မံၣ်ဒယၢၣ်တၢ်ကစီၣ် @unl.ProjectLIVE လၢ Facebook ဒီး Instagram အဖီခိၣ်

1. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤအရဲၣ်ခိၣ်

- Des Moines ကမ့ၢ်ကွီ (DMPS) ပုၤကွီဖိတဖၣ် လၢအဆဲးလီၤတ့ၢ်မံၤဖဲ Hoover မ့ၢ်တမ့ၢ် All Points တီၤထီၣ်တဖၣ် ဒီးန့ၣ်ဆဲးလီၤတ့ၢ်မံၤလၢတၢ်မၤနီၢ်ခိတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ တၢ်မၤလိ (P.E) အပူၤဖဲ Hoover မ့ၢ်တမ့ၢ် ထီၣ် တၢ်လဲလိာ်တၢ်မၤလိမၤဒီးန့ၣ်ရံၣ် (Learning Transition Time) ဖဲ All Points ဖဲ 2023-2024 တၢ်ထီၣ်ကွီ တၢ်မၤလိအကတီၢ်တဖၣ် ကြၢးဝဲဘၣ်ဝဲလၢကန့ၢ်လီၤပုၤဃုၤသမံထံလီၤ.
- နပုၤလိာ်ဘိသးစၢ် အတၢ်န့ၢ်လီၤပုၤဃုၤသမံထံ ပုၤဃုၤသမံထံဒီး- တချုး-တၢ်ဒီးစဲး တၢ်လီၤဃုၤသမံထံ 1 ဘျီ

(30 မ်းနံး), တၢ်ဒီသဒၢ တၢ်စိာ်ဆါပုၤကညီ လၢမုာ်ခွါသွံာ်ထံးတကပၤ တၢ်မၤလိ 6 ကတီၢ် (45- မ်းနံး/တကတီၢ် မ့တမ့ၢ် 4.5 န့ၣ်ရံၣ် ခဲလၢာ်ဟံးဖျိာ်), တၢ်လီၤဃုသမံထံအကတီၢ် ဝံၤအလီၢ်ခံ 6 ကတီၢ် (5 မ်းနံး တကတီၢ်/30 မ်းနံးခဲလၢာ်ဟံးဖျိာ်), ဒီး တၢ်ဒီးစဲး တၢ်လီၤဃုသမံထံ ဝံၤအလီၢ်ခံ (30 မ်းနံး) န့ၣ်လီၤ. တၢ်တတီၣ်ထီၣ် နပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်အတီၤဒီးဟ့ၣ်အမး လၢတၢ်လီၤဃုသမံထံတဖၣ် အဖီခိာ်ဘၣ်.

- တၢ်လီၤဘၣ်ယိာ်အိၣ်တစဲး လၢအဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ဃုထံာ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိအံၤ (ကွၢ် လၢလၢာ်) န့ၣ်လီၤ.
- နပုၤလိာ်ဘိသးစၢ် အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ် တၢ်တဟံးဖျါအမံၤအသၣ်ဘၣ် (ကွၢ်လၢလၢာ်).
- နပုၤလိာ်ဘိသးစၢ် အတၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိာ်လၢတၢ်တဟံးဖျါအမံၤအသၣ်န့ၣ် ကဘၣ် တၢ်ဟ့ၣ်ဒီဟ့ၣ်နီၤလီၤအီၤ (ကွၢ်လၢလၢာ်) န့ၣ်လီၤ.
- နကဘၣ် ဆၢကဒါက့ၤ ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ တၢ်အၢာ်လီၤဟ့ၣ်ခွဲး လံာ်ကွီၣ်ဒိအံၤ, လၢအ **ဒူးနဲာ်ဟံးဖျါထီၣ်လၢ မ့ၢ်နအၢာ်လီၤဟ့ၣ်ခွဲး** လၢနပုၤလိာ်ဘိသးစၢ် ကန့ၣ်လီၤပာ်ဃုာ်လၢ တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်တိာ်ကျဲၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဃုထံာ်သ့ၣ်ညါတၢ်လီၤဃုသမံထံတဖၣ်အပူၤဒါ န့ၣ်လီၤ (ကွၢ်လၢလၢာ်).
- နကဒီးန့ၣ်ဘၣ် \$15 ဒီဖျါ အံၣ်လဲးထီၣ်နံးဘၣ်စၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ခဲးက့ လၢတၢ်ဟ့ၣ်ကဒါ က့ၤ ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလံာ်ကွီၣ်ဒိအံၤ, လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်တၢ် လၢမ့ၢ်နအဲၣ်ဒီးနပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်လၢကန့ၣ်လီၤပာ်ဃုာ်ဒါ မ့တမ့ၢ် တန့ၣ်လီၤပာ်ဃုာ် ဘၣ်ဒါန့ၣ်လီၤ.
- နပုၤလိာ်ဘိသးစၢ် ကအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် လၢကမၤန့ၢ် စ့လၢတၢ်ဟ့ၣ်ဆူၣ်ထီၣ်သး လၢ တၢ်န့ၣ်လီၤပာ်ဃုာ်အဂီၢ် \$100 န့ၣ်လီၤ.
- တၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤနပုၤလိာ်ဘိသးစၢ် ဒီး ပုၤသးစၢ် တၢ်သးလီၤပလီာ် လံာ်ကွီၣ်ဒိ လၢအကျါာ်ဘၢနပုၤလိာ်ဘိသးစၢ် အတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တဖၣ် ဒိတၢ်ဃုထံာ်သ့ၣ်ညါ အပူၤန့ၣ်လီၤပာ်ဃုာ်လၢ တၢ်ဟံးပနီၣ်သးနံၣ်-လၢအကြၢးဝဲဘၣ်ဝဲအပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဂ့ၢ်လီာ်လၢကန့ၣ်လီၤပာ်ဃုာ် ဖဲနမ့ၢ်တဲလၢတၢ်အံၤအိၣ်ခ့ၣ်လၢအဝဲသ့ၣ် ကန့ၣ်လီၤပာ်ဃုာ် ဒၣ်လံာ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

- နပုလိပ်ဘိသးစာအတၢ်န့ၣ်လီၤပုၣ်ဃုာ်အံၤ ဒီးသန့ထီၣ်အသးလာ်နီၣ်ကစၢ်တၢ်သးဆူၣ်ဒၣ်ဝဲအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. နၤ မ့တမ့ၢ် နပုလိပ်ဘိသးစာ ဆၢတၢ်လၢတန့ၣ်လီၤပုၣ်ဃုာ် မ့တမ့ၢ် ဆၢကဒါက့ၤ ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ တၢ်အၢၣ်လီၤဟ့ၣ်ခွဲးလံာ်ကိၣ်ဒိ တဘျီလၢလၢသ့န့ၣ်လီၤ.

ဝံသးစူၤဆၢကဒါက့ၤလံာ်ကိၣ်ဒိအံၤ အစဲၤခံကတၢ်ဖဲ မ့ၢ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ လါဖဲးပတုာ်ဘၢၣ် 12 သီ, 2023,

လၢတၢ်ကပျဲန့ၣ်ဖိလၢကစးထီၣ်တၢ်တီၢ်ကျဲၤ/တၢ်လီၤဃုာ်သမံထံအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

- နမၤန့ၢ် လံာ်ကိၣ်ဒိအံၤအကွဲးဒိလၢပပုၣ်ယဲၤသန့အဖီခိၣ် ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလံာ်ကိၣ်ဒိအံၤ တၢ်ဖးပုးန့ၢ်န့ၢ်သ့ ခီဖျိလဲၤဃုာ်ကွၢ်ဖဲ ပပုၣ်ယဲၤသန့ (ပပုၣ်ယဲၤသန့- <https://go.unl.edu/projectlive>) သ့န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွဲးမ့ၢ်. တၢ်ဃုထီၣ်နပုလိပ်ဘိသးစာအတၢ်န့ၣ်လီၤပုၣ်ဃုာ်အံၤ ကန့ၣ်လီၤပုၣ်ဃုာ်လၢ တၢ်ဃုထီၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်တီၢ်ကျဲၤ လၢအပညိၣ် တၢ်ဒိသဒါ တၢ်စိာ်ဆါပုၤသးစာလၢ မ့ၢ်ခွါသ့ၣ်ထံး တကပၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဃုထီၣ်သ့ၣ်ညါအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤလၢ Dr. Katie Edwards လၢ နံၣ်တြၢၣ်စခၢ်-လ့ၣ်ဖျိစိမိ (University of Nebraska-Lincoln), လၢအမၤဃုာ် မၤသကိးတၢ်ဒီး Set Me Free တၢ်တီၢ်ကျဲၤ ဒီး DMPS ပုၤပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤတၢ်တဖၣ် ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ကျဲၤဖဲကိၣ် ကပုၣ်ဃုာ်တပူၤဃီလၢ နပုလိပ်ဘိသးစာအ P.E. တၢ်မၤလိ မ့တမ့ၢ် တၢ်လဲၤလိာ်တၢ်မၤလိမၤဒီးန့ၣ်ရံၣ် (Learning Transition Time) န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ကျဲၤအံၤဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤအီၤလၢ တၢ်ဖိၣ်ဂၢၢ်ပၤဆၢ တၢ်ဆူးတၢ်ဆါဒီး တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဒိသဒါစဲထၢၣ် (Centers for Disease Control and Prevention -CDC) အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.. တၢ်တီၢ်ကျဲၤအံၤတမ့ၢ်တၢ်ဖဲးဆၢ တၢ်မၤအသးလီၤဆီဒၣ်တၢ် တမံၤလၢလၢဘၣ်.

ဘၣ်မန့ၢ်အဃိ တၢ်ဃုထီၣ်နပုလိပ်ဘိသးစာ လၢကန့ၣ်လီၤပုၣ်ဃုာ်လၢ တၢ်ဃုထီၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိအံၤအပူၤလဲၣ်. တၢ်ဃုထီၣ်နပုလိပ်ဘိသးစာလၢ တၢ်ဃုထီၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိအံၤအပူၤမ့ၢ်လၢ နပုလိပ်ဘိသးစာထီၣ်တီၤထီၣ်ကိၣ် ဖဲ Hoover မ့တမ့ၢ် All Points လၢ DMPS တၢ်မၤအကျဲၤသန့အပူၤ ဖဲ 2023-2024 တၢ်မၤလိမၤဒီးန့ၣ်အကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်မန့ၢ်လၢ ပကမၤတၢ်ဃုထီၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိအံၤအဂီၢ်လဲၣ်. DMPS အဲၣ်ဒီးမၤကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်ဒီး မၤန့ၢ်ဘၣ် တၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်လၢ READY to Stand™ (RTS) တၢ်မၤလိအဖီခိၣ်, တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဒိသဒါ တၢ်တီၢ်ကျဲၤ ဖဲကိၣ်လၢ အပညိၣ် တၢ်ဒိသဒါတၢ်စိာ်ဆါပုၤလိပ်ဘိသးစာလၢမ့ၢ်ခွါသ့ၣ်ထံးအဂီၢ် လၢကမၤလီၤတံၢ်ပုၤလိပ်ဘိသးစာ အိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်မူလၢအပူၤဒီးတၢ်သ့ၣ်ခုသးခု ဒီး အိၣ်ပူၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ န့ၣ်လီၤ. တလၢကွံာ်တၢ်န့ၣ်လီၤပုၣ်ဃုာ်လၢတၢ်မၤလိအပူၤ, ပအဲၣ်ဒီးမၤန့ၢ် တၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ် လၢပုၤလိပ်ဘိသးစာအိၣ် ဒ်သိးပဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်တီၢ်ကျဲၤအံၤ ကမၤတၢ်တုၤလီၤ

တီလီဖုန်းအသွယ် လာပျံသေးစင်အဂါအဂီသွန်လီလီ.

မှတ်တမ်းတင်မနု၊ ဖဲတင်ယုထံသွန်ညါတင်မလီအံအကတီလဲနဲ. တင်တီကွဲပုပုသုဒီး တင်ဂုမိပုလလင်တဖန်လီလီ.

- တင်ဟ့နဲလီ၊ တင်တီကွဲ- RTS တင်မလီ ပုပုသုဒီး 45-မံးနံး တင်မလီ ယုဘုန် (အဒိ၊ တင်ရဲလီမုလီလီလါ အပဲဒီးတင်အိန်ဆုန်အိန်ချု၊ ဟ်လုဟ်ပုနီကစာ ဒီးပုအဂါတဖန်), လါဘုန်တင် ဆုနုဟ်ဖျါအီလါ Set Me Free တင်ရဲနဲတင်ကွဲ၊ တင်တီကွဲ၊ ပုကုန်ဘုန်ကုန် သုလါအထီနဲဘုန်တင်မလီတဖန် ဒ် တင်ရဲနဲလီကွဲလီ၊ နပုလိန်ဘိသးစာ အ PE တင်မလီအကုန်တဖန်ဒ်အညီနုအသီးနုနီလီ. RTS တင်မလီ ကဘုန်တင်ဆုနုဟ်ဖျါထီနဲအီ ဆုပုလိန်သးစာခဲလင်အအိန် လါအဲကလံးကုန်နုနီလီ.
- တင်တီကွဲ၊ တင်သမံထံ- တင်ကယုထီနဲနပုလိန်ဘိသးစာ လါကမပုတင်လီယုသမံထံ တချုးလါ တင်ဟ့နဲ လီတင်တီကွဲ (တချုး-တင်ဒီးစဲး တင်လီယုသမံထံ, 30 မံးနံး), ဖဲတင်မလီ ယု ကတီ တဘျီစုစု ဝံအလီခံ (တင်မလီ- ဝံအလီခံ တင်လီယုသမံထံ, 5 မံးနံး) ဒီး ဖဲ တင်ဟ့နဲလီတင်မလီအကတီယုဘျီခဲလင် ဝံအလီခံ (တင်ဒီးစဲး- ဝံအလီခံ တင်လီယုသမံထံ, 30 မံးနံး) နုနီလီ. တအိန်ဒီး တင်စဲးဆါ “လါအကမာန်” လါတင်လီယုသမံထံတဖန်အံ အဖီခိန်ဘုန်. တင်လီယုသမံထံတဖန် တင်တဟ့နဲအမးဘုန်. တင်တဟ်ဖျါအဝဲသုန်အမံအသုန်ဘုန်. တင်လီယုသမံထံတဖန်အံ တင်မနုအီလါအဲကလံးကုန် ဒီး စပုန်ကုန်သုနုနီလီ.

တင်ကပါယာ မုတမုာ် ကဟ့နဲဒီဟ့နဲနီလီ၊ ယပုလိန်ဘိသးစာ အတင်ဂုထါဖျိန် ဒ်လဲနဲ. ပကဒီသဒါ နပုလိန်ဘိသးစာအတင်ဂုတင်ကွဲ၊ တင်ဘုန်တင်ဘါ ဖဲအသုနုနီလီ. တင်လီယုသမံထံတဖန်အံ တင်တဟ်ဖျါပုအမံအသုန်ဘုန် ဒီး တင်လါနပုလိန်ဘိ သးစာတဖန်တဲပုနု ပကဟ်အီဒ်တင်ခူသုန်အသီးနုနီလီ. တင်အံအခိပညီလါ ပတဟ့နဲဒီဟ့နဲနီလီ တင်လါအဝဲသုန်တဲဘုန်ပု ဒီးပုအဂါ မုတမုာ်ဘုန်လါ အဝဲသုန်တဲဘုန်ပု- (1) လါတင်မါဘုန်ဒိ မုတမုာ် မါဆါအဝဲသုန်, (2) လါအဝဲသုန်ရဲနဲကွဲလါ ကမါ ဘုန်ဒိဆါလီအဝဲသုန်အနီကစာအသးဒ်ဝဲ မုတမုာ် ပုအဂါတဂါဂါ, ဒီး/မုတမုာ် (3) ပုအဂါတဂါဂါအံ, မုမုာ် ပုသးပု မုတမုာ် ပုလိန်ဘိသးစာ မုတမုာ် ပုဖိသုန် အဂါ, အံတင်မါဘုန်ဒိဆါအီ မုတမုာ် မါဆုးမါဆါအီနုနီလီ. နမုာ်ဆါတင်လါ နကပုနပုလိန်ဘိသးစာ ကနုလီပုပုသုလါ တင်တီကွဲအပု ဒီး နပုလိန်ဘိသးစာ တဲဘုန်ပုဘုန်သးဒီး တင်တဖန်အံတမံလင်လင် မုတမုာ် ပမုာ် ပုအုန်သးလါတင်မါတရီတပါဖိသုန်နု, ပကဘုန်

ဘီးဘတ်သုဉ်ညါ အဲဉ်အိဝ်တၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချးဒီး ပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်မၤစၢၤဝဲၤကျိၤ (Iowa Department of Health and Human Services) ဒီးပုၤတၢ်ဂၤလၢ DMPS အပူၤလီၤ. ပကတဲဘၣ်စ့ၢ်ကီးပုၤတၢ်ဂၤလၢ ဖဲနပုၤလိဉ်ဘိသးစၢ်အကို ဒ်အမ့ၢ် ပုၤဟ့ၣ်ကူဉ်တၢ် န့ၣ်လီၤ.

နပုၤလိဉ်ဘိသးစၢ်အတၢ်စံးဆၢတဖၣ် ကဘၣ်တၢ်ဟ်ဖျါထီဉ်အီၤ ဘၣ်ထွဲဒီး ပုၤန့ၣ်လီၤ ပၣ်ဃုာ်တၢ်ကရူၢ် လၢနီၢ်တၢ်ဂၤစုာ်စုာ်တၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်အလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲဉ်ဂ့ၢ်, လၢတၢ်ဆုၢ်န့ၣ်ဟ်ဖျါထီဉ်တၢ် ဒီးလံာ်လၢတၢ်စဲကျိးထူးထီဉ်အီၤတဖၣ်အပူၤ, တၢ်ကစူးကါပုၤန့ၣ်လီၤပၣ်ဃုာ်တၢ်တဖၣ် အတၢ်စံးဆၢတဖၣ် ဒ်တၢ်တဲဒီးပုၤအဂၤ အတၢ်ကတိၤဒိ အက့ၢ်အဂီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်တထၢန့ၣ်ပုၤအမံၤအသၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂၤလၢအဟ်ဖျါထီဉ်ပုၤသ့ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဒီးန့ၢ်ဘၣ်ခွဲးလၢကန့ၣ်လီၤကွၢ် နပုၤလိဉ်ဘိသးစၢ် အတၢ်ဃုထံဉ်သ့ညါ တၢ်မၤနီဉ်မၤဃါတဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဃုထံဉ်သ့ညါတၢ်မၤလိ ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ, တၢ် ကွၢ်ကဒါက့ၢ်တၢ်ကရၢကရိကမံးတံာ်မိၢ်ပုၤ (Institutional Review Board -IRB), ဒီးပုၤအဂၤတၢ်ဂၤလၢလၢ, တၢ်ကရၢကရိ, မ့တမ့ၢ် ပုၤဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ် ဒ်တၢ်လိဉ်ဘၣ် အီၤလၢသဲစးတၢ်သိဉ်တၢ်သီ မ့တမ့ၢ် လံာ်ဃံးဃာ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ကရၢကရိအတၢ်ဟံးမူဒါ အသိးန့ၣ်လီၤ. ပုၤတဖၣ်အံၤမ့ၢ်မၤန့ၢ်ဘၣ်အခွဲးလၢကန့ၣ်လီၤမၤန့ၢ် တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိဉ်န့ၣ်, နပုၤလိဉ်ဘိ သးစၢ်အမံၤအံၤတဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်အံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢခံကတၢ်, CDC ဃုထီဉ် ပုၤဃုထံဉ်သ့ညါတၢ်တဖၣ် လၢကဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤ တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိဉ်အါအါဖဲအသ့ လၢတၢ်ဃုထံဉ်သ့ညါတၢ်မၤလိအံၤ ဖဲပဟ့ၣ်လီၤသ့ဒီး ပုၤဃုထံဉ်သ့ညါတၢ်အဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤ နပုၤလိဉ်ဘိသးစၢ်အတၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိဉ်, လၢတအိဉ်ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢအဒူးနဲဉ်ဟ်ဖျါထီဉ်အဝဲသ့ညါသ့နီတမံၤ, ဒ်အမ့ၢ် အဝဲသ့ညါအမံၤ မ့တမ့ၢ် အဝဲသ့ညါအိဉ်ဆိးလၢတၢ်လီၤဖဲလဲဉ်, လၢတၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိဉ်လီၤဆီတဖၣ်လၢ ပုၤစဲအ့ၣ်ဖိလၢအမၤတၢ်ဃုထံဉ်သ့ညါအဂၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပကဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤထဲ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတမၤဖျါထီဉ်ပုၤ, လၢတၢ်ဃုထံဉ်သ့ညါ ပုၤန့ၣ်လီၤပၣ်ဃုာ်တၢ်တဖၣ်အပူၤ ဒီးကိတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ဒူးနဲဉ်ဟ်ဖျါထီဉ်အီၤ ခိဖျိ နီဉ်ဂံၢ်, ဒီး DMPS ကဘၣ်တၢ်ကီးအီၤဒ် “ကီၢ်ရဲၣ်ကိလီၢ်ကဝီၤ လၢ ဝဲအပူၤလၢ Midwest အပူၤ” (မ့တမ့ၢ် တၢ်လီၤဆီလၢအလီၤကံာ်လိာ်အသးတဖၣ်လီၤ). တၢ်ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤ နပုၤလိဉ်ဘိသးစၢ် အတၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိဉ် မၤစၢၤပုၤစဲအ့ၣ်ဖိတဖၣ် လၢမၤလိန့ၢ်တၢ်အသိးဒီးတၢ်လၢအရဲဒိဉ်တဖၣ်ချ့သးဒီးန့ၣ်လီၤ. ပုၤစဲအ့ၣ်ဖိတဂၤလၢလၢလၢအသးစဲလၢ ကစူးကါပုၤလိဉ်ဘိသးစၢ်အတၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိဉ် ကဘၣ်ထၢန့ၣ်လီၤတၢ်ဃုထီဉ်လီၤဆီ, အၢဉ်လီၤအီၤလၢကပၤဃာ် တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိဉ် ပုၤပူၤဖျဲးဖျဲး, ဒီးအၢဉ်လီၤအီၤလၢ

ဖဲတၢ်တဲသကိးဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီၣ်အမ့ၢ် တၢ်စိၣ်ဆါပုၤလၢမုၢ်ခွါ သွံၣ်ထံးတကပၤန့ၣ်, ပုၤကတူၢ်ဘၣ်
တၢ်သ့ၣ်အုးသးအုး, တၢ်သ့ၣ်ကိၢ်သးဂီၤ, မ့တမ့ၢ် တၢ်တဘၣ်လိာ်ဘၣ်စးန့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤ,
တၢ်တိာ်ကျဲၤပုၤကတူၢ်ဘၣ်က့ၣ်သ့ၣ်လၢအထီၣ်ဘၣ်တၢ်မၤလိ ဒီး တၢ်ဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါကရူၢ် ကရၢဖိတဖၣ်

တၢ်မၤန့ၢ်အီၤသ့ ဒီး ပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်န့ၢ်လီၤမၤန့ၢ်သ့ ဖဲတၢ်တီၢ်ကျဲၤ တၢ်မၤကဲထီၣ် လိာ်ထီၣ်တၢ် ဒီး တၢ်ထၢဖျိာ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကတီၢ်န့ၢ်လီၤ. ပကဟ့ၣ်လီၤစ့ၢ်ကီး တၢ်မၤစၢၤအစရီၤလၢအဝဲသ့ၣ်မၤန့ၢ်ဝဲသ့ ဖဲအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်အဲၣ်ဒီး တၢ်မၤစၢၤန့ၢ်လီၤ.

တၢ်ကဲဘျူးမၤန့ၢ်တဖၣ်အိၣ်လၢန့ၢ်ပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်အီၤသ့လဲၣ်.

န့ၢ်ပုၤလိာ်ဘိတကဲဘျူးလၢတၢ်န့ၢ်လီၤပာ်ဃုာ်လၢ တၢ်တီၢ်ကျဲၤအံၤအပူၤဘၣ်. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤ, ပုၤတနီၤတဲဘၣ်ပုၤလၢ အဝဲသ့ၣ်အသးခုၤလၢအန့ၢ်လီၤပာ်ဃုာ်လၢ တၢ်ဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါအံၤအပူၤ ဒီးဘၣ်သးဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤ အဝဲသ့ၣ် အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ် ဒီးမၤစၢၤပုၤအဂၤဒီး အဝဲသ့ၣ်အပုၤတဝၢန့ၢ်လီၤ.

တၢ်ကဲဘျူးမၤန့ၢ်တဖၣ်အိၣ်လၢ ပုၤအဂၤမၤန့ၢ်အီၤသ့လဲၣ်. တၢ်ကဲဘျူးလၢပုၤတဝၢအဂီၢ် ပာ်ဃုာ်ဒီး တၢ်န့ၢ်ပာ်ဂ့ၤထီၣ်တၢ်လၢ ကဒိသဒါ တၢ်စိာ်ဆါ ပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်လၢမ့ၢ်ခွါသ့ၣ်ထံးတကပၤဒ်လဲၣ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဃုထၢကျဲအဂၤမၤန့ၢ်အိၣ်လၢ တၢ်ဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိအံၤအပူၤလဲၣ်.

လၢကန့ၢ်လီၤပာ်ဃုာ်လၢတၢ်ဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိအံၤအပူၤလီၢ် န့ၢ်ဃုထၢလၢနတပျဲ န့ၢ်ပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်တဖၣ် န့ၢ်လီၤပာ်ဃုာ်သ့န့ၢ်လီၤ. န့ၢ်ပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်မ့ၢ်တန့ၢ်လီၤပာ်ဃုာ် လၢတၢ်တီၢ်ကျဲၤအံၤအပူၤန့ၢ်, အဝဲသ့ၣ်ကန့ၢ် လီၤပာ်ဃုာ်လၢ တၢ်မၤနီၢ်ခိတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတၢ်မၤလိ (ဒ်အမ့ၢ် တၢ်ဟးတရံးတဝီ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤနီၢ်ခိတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဒ်အညီန့ၢ်အသိး လၢပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်အဂီၢ် လၢအန့ၢ်ဆဲးလီၤ မံၤလၢ P.E. တၢ်မၤလိအကလုာ်အပူၤ) မ့တမ့ၢ် တၢ်ဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိ လၢအသဘျုး (ဒ်အမ့ၢ် တၢ်ဖးလံာ်, တၢ်မၤပျဲၤကျိာ်တၢ်မၤ/ကျိာ်တၢ်မၤ, မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဒ်အညီန့ၢ်အသိး လၢပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်အဂီၢ် ဖဲ တၢ်လဲလိာ်တၢ်မၤလိ မၤဒီးန့ၢ်ရံၣ်အကတီၢ်န့ၢ်လီၤ). ပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်တဖၣ် ကဘၣ်တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအီၤလၢ အဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤနီၢ်ခိ တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတၢ်မၤလိကိသရၣ်ဒ်အညီန့ၢ်အသိး, တၢ်လဲလိာ်တၢ်မၤလိမၤဒီးန့ၢ်ရံၣ် ကိသရၣ်, မ့တမ့ၢ် ကိအပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤလၢတၢ်မၤလိတီၤဒီးအဂၤတဖျါာ် လၢ ပုၤလိာ်ဘိသးစၢ်လၢအန့ၢ်လီၤပာ်ဃုာ်လၢ RTS တၢ်မၤလိအပူၤန့ၢ်လီၤ.

တၢ်ကဃုန့ၢ် မ့တမ့ၢ် န့ၢ်ပုၤလိာ်ဘိသးစၢ် ဒီးတၢ်အပူၤမၤန့ၢ်လၢ တၢ်ဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်မၤလိအံၤအပူၤလဲၣ်.

တၢ်အပူၤတအိၣ်နီတမံၤလၢ နၢ မ့တမ့ၢ် န့ၢ်ပုၤလိာ်ဘိသးစၢ် ကဘၣ်ဟ့ၣ်အီၤ လၢတၢ်ဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိအံၤအပူၤဘၣ်.

မ့ၢ်တၢ်ကဟ့ၣ်မၤစၢၤန့ၢ်ဖိလၢ အန့ၢ်လီၤပာ်ဃုာ်လၢ တၢ်ဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိအံၤ အပူၤဧါ.

ပကမၤတၢ်ထုးတၢ်ဖး 1 လၢ 5 အပူၤ လၢ တၢ်ဟ့ၣ်ခဲးက့ \$100 လၢတၢ်လီၤဃုထံၣ်

သွပ်ညါပုလိပ်ဘိသးစာတဖန် ကထူးဟံးန့ၣ် တချူးတၢ်တိက်ကျဲၤ န့ၣ်လီၤ.
ပကမၤတၢ်ထူးတၢ်ဖးအဂၤတဘျီကဒီး 1 လၢ 5 အပူၤ လၢ စ့လၢတၢ်ဟ့ၣ်ဆူၣ်ထီၣ် သး \$100 လၢ
တၢ်လီၤဃုထံၣ်သွပ်ညါပုလိပ်ဘိသးစာတဖန် ကထူးဟံးန့ၣ် ဖဲတၢ်တိက်ကျဲၤဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ.
လၢခံကတၢ်, ပကမၤစ့ၢ်ကီးတၢ်ဟ့ၣ်ဖိၣ်တၢ်ဖး လၢ စ့လၢတၢ်ဟ့ၣ်ဆူၣ်ထီၣ်သး \$100 တဘျီစ့ၢ်စ့ၢ် ဖဲ
တၢ်မၤလိ 6 ကတီၢ် ဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်ခးကွဲလၢကံးဖိၣ်မ့ၢ်ဝဲ 16, \$100 န့ၣ်လီၤ. ပမုၢ်လၢလၢ
ပုလိပ်ဘိသးစာ 900 ဂၤ ဃုၣ်ဃုၣ် ကန့ၣ်လီၤပုၣ်ဃုၣ် ဒီးပုလိပ်ဘိတဂၤ စ့ၢ်စ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ် 2%
လၢကမၤန့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ခးကွဲန့ၣ်လီၤ. ပုလိပ်ဘိသးစာခဲလၢကမၤန့ၢ် တၢ်တိက်ကျဲၤ
တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအိၣ်ဒီးအလုၢ်အပူၤ (အဒိ. ထံဖျံၣ်, စၢ်ဘိတဖန်). ပကမၤတၢ်ထူးတၢ်ဖး လၢစ့ၢ်လၢအတီၢ်ပူၤ
ဖဲန့ၣ်ထီၣ် တၢ်တိက်ကျဲၤအံၤအခါလီၤ. ပုလၢအမၤတၢ်ထူးတၢ်ဖးန့ၣ် ကမ့ၢ်ဝဲ ပုဃုထံၣ်သွပ်ညါတၢ် ဖဲ
UNL လီၤ. အဝဲသွပ်ညါပုလိပ်ဘိသးစာတဖန် ဒီးဖျိစူးကါဝဲ ခိၣ်ဖျိထၢၣ်တၢ်မၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ လၢ
ကမၤလီၤတၢ်တၢ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးဘၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးလီၤ. နပုလိပ်ဘိသးစာ မ့ၢ်မၤန့ၢ်
စ့လၢတၢ်ဟ့ၣ်ဆူၣ်ထီၣ်သး န့ၣ်, တၢ်ကဃုထီၣ်န့ၣ်လၢ နကမၤပုၤလံာ်ကိၣ်ဒိ လၢအတဲဘၣ်န့ၣ်လၢနမၤန့ၢ်စ့,
ဘၣ်ဆၣ်နတၢ်လီၤဃုထံၣ်သွပ်ညါ တၢ်စံးဆၢ/တၢ်ထံၣ်တၢ်တၢ်ဆိကမိၣ်တဖန် တဘျူးစဲဒီးလံာ်ကိၣ်ဒိ
လၢအဟံၢ်ဂၢ်ဟံၢ်ကျဲၤလၢ တၢ်တူၢ်လီၢ်မၤန့ၢ်စ့လၢတၢ်ဟ့ၣ်ဆူၣ်ထီၣ်သးဘၣ်.

နပုလိပ်ဘိသးစာတဖန် မ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကိတၢ်ခဲ ဖဲတၢ်ဃုထံၣ်သွပ်ညါတၢ်မၤလိအံၤ အကတီၢ်န့ၣ်

နကြးမၤတၢ်မၤန့ၢ်လဲၣ်. နပုလိပ်ဘိသးစာ အတၢ်အိၣ်ဘိၣ်အိၣ်ညီန့ၣ် အရ့ဒိၣ်လၢပဂီၢ်လီၤ.

မ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တမံၤမံၤ ဒ်တၢ်အစၢလီၤလီၤလၢတၢ်န့ၣ်လီၤပုၣ်ဃုၣ်လၢ
တၢ်ဃုထံၣ်သွပ်ညါတၢ်မၤလိအံၤအပူၤန့ၣ်, နကြးဆဲးကျဲၤ Dr. Edwards တဘျီဃီ လၢတၢ်ကွဲး
ရဲၣ်လီၤဟံၢ်ဖျါတ့ၢ်ဖဲ တၢ်အၢၣ်လီၤဟ့ၣ်ခွဲးလံာ်ကိၣ်ဒိအံၤစးထီၣ်သီန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်န့ၣ်လီၤပုၣ်ဃုၣ်လၢ
တၢ်ဃုထံၣ်သွပ်ညါတၢ်မၤလိအံၤအပူၤအခါ, နပုလိပ်ဘိသးစာ ကမၤန့ၢ် ဒီး န့ၣ်လီၤမၤန့ၢ်
တၢ်မၤစၢၤအစရီၤလၢ အဝဲသွပ်ဆဲးကျဲၤ သ့န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး, တၢ်န့ၣ်လီၤပုၣ်ဃုၣ်အံၤ
မ့ၢ်နီၢ်ကစၢ်အတၢ်သးဆူၣ်ဒၣ်ဝဲ, ဒီး နပုလိပ်ဘိသးစာ ပတုၣ်တဘျီလၢလၢသ့န့ၣ်လီၤ.
နမ့ၢ်စံးလၢနပုလိပ်ဘိသးစာမၤတၢ်တိက်ကျဲၤအံၤသ့ဒၣ်လဲာ်, နပုလိပ်ဘိသးစာ ဆၢတံာ်
လၢတမၤတၢ်အံၤသ့န့ၣ်လီၤ.

နကဒိသဒၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢအဘၣ်ဃးဒီး နပုလိပ်ဘိ သးစာ ဒ်လဲၣ်. တၢ်ကဟံၢ်ဃာ် တၢ်ဃုထံၣ်
သွပ်ညါအတၢ်မၤနီၣ်မၤဃါခဲလၢကံး ဘၣ်ဘၣ်ဘၢဘၢ လၢအံၣ်လဲးထြီနံးအတၢ်မၤအကျဲၤ ဒီဖျိ ဖျိစိမိၤ-
အၢၣ်လီၤတူၢ်လီၢ် အကျဲသန့ၣ် ဒီးတၢ်ကကွၢ်အီၤထဲလၢ တၢ်ဃုထံၣ်သွပ်ညါကရူၢ် ဒီး/မ့တမ့ၢ်
ပုၤန့ၢ်စိန့ၢ်ကမီၤတဖန် ကကွၢ်, မၤန့ၢ်, မ့တမ့ၢ် စူးကါ တၢ်မၤနီၣ်မၤဃါတဖန် ဖဲတၢ်ဃုထံၣ်သွပ်ညါတၢ်မၤလိ

အကတိၢ် ဒီး ဖဲတၢ်မၤပျဲၤ တၢ်ဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါဝံၤအလီၢ်ခံၣ်န့ၣ်လီၤ.

နပူလိပ်ဘိသးစာအတဲခွဲတဲယာ်တဖၣ် ဒဲတဲယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ အတဲမၤလိလံာ် အသိးန့ၣ် မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

နပူလိပ်ဘိသးစာကသံကွၢ် တၢ်သံကွၢ်တမံၤလၢလၢ လၢအဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါအံၤအဂ့ၢ် ဒီးမၤန့ၢ် တၢ်စံးဆၢလၢတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်အံၤဖဲတချးအၢၣ် လီၤတူၢ်လိာ်လၢ ကန့ၢ်လီၤပၣ်ဃုာ်လၢ တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိအပူၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိအကတီၢ်န့ၢ်လီၤ. နပူလိပ်ဘိသးစာကဆၢတဲာ် စ့ၢ်ကီး လၢအတန့ၢ်လီၤပၣ်ဃုာ် ဖဲနတဲလၢ အဝဲသ့ၣ် န့ၢ်လီၤပၣ်ဃုာ်သ့ အခါဒၣ်လဲာ်န့ၢ်လီၤ. နပူလိပ်ဘိ သးစာ ဆိကတီၢ်တၢ်န့ၢ်လီၤပၣ်ဃုာ် တဘျီလၢလၢ သ့ ဒီးယုထၢလၢ တစံးဆၢတၢ်သံကွၢ်တမံၤလၢလၢ သ့ ဒီးကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢတၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤအဂီၢ်ဒီးန့ၢ်လီၤ.

မ့ၢ်ယကြး ဆဲးကျၢမတၢ် ဖဲယမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ် လၢအဘၣ်ဃးဒီးတၢ် ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါအတဲတီၢ် ကျဲၤအံၤအဂ့ၢ် လဲၣ်. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ် ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်တီၢ်ကျဲၤအံၤအဂ့ၢ်န့ၢ်, နဆဲးကျၢ Dr. Katie Edwards, ပုၤယိထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်အိၣ်, ဒီဖျိ အံၤမ့(လ) (ProjectLIVE@unl.edu) မ့တမ့ၢ် လီၤတဲစိ (514-410-6536) သ့န့ၢ်လီၤ. နဆဲးကျၢစ့ၢ်ကီး IRB ဖဲ UNL ဖဲနမ့ၢ် အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ် ဘၣ်ဃးဒီး နပူလိပ်ဘိအ တၢ်ခွဲတဲယာ် ဒဲပုၤန့ၢ်လီၤပၣ်ဃုာ်တၢ်တဂၤအသိး မ့တမ့ၢ် နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ် ကီတဖၣ် လၢအဘၣ်ဃးဒီး တၢ်တီၢ်ကျဲၤအံၤအဂ့ၢ် ဖဲ 402-472-6965 မ့တမ့ၢ် irb@unl.edu သ့န့ၢ်လီၤ.

ဒဲနမ့ၢ် ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိးသဲစး လၢအဟ့ၣ်လီၤ တၢ်အၢၣ်လီၤဟ့ၣ် ခွဲအသိး, နအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲတဲယာ် လၢနကကွၢ်ကဒါက့ၤ တၢ်မၤလိအပီးအလီ လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါအံၤအဂ့ၢ် (အဒိ, တၢ်လီၤယုသမံထံ/တၢ်မၤကွၢ်, တၢ်မၤစၢၤ အလံာ်ကဘျး, လံာ်တၢ်မၤလိမိာ်ပုၤ တၢ်မၤလိ တၢ်တီၢ်ကျဲၤတဖၣ်, မ့တမ့ၢ် တၢ်ကွဲး လၢတဂၤ-ဒိ-တဂၤ တၢ်သံကွၢ်သံဒီး) အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. လၢကမၤတၢ်အံၤအဂီၢ်, ဝံသးစူဆဲးကျၢ တၢ်တီၢ်ကျဲၤ အလီတဲစိနီၣ်ဂံၢ် မ့တမ့ၢ် အံၤမ့(လ) လၢတၢ်ကွဲးရဲၣ်လီၤအီၤလၢ လံာ်ကွဲးဒိအံၤအစးထီၣ်န့ၢ်တက့ၢ်. တၢ်တီၢ်ထီၣ် စ့ၢ်ကီး တၢ်ယိသမံထံ လၢပဟ့ၣ်ယဲၤဘျးစဲ (လုး(ခ) လၢအ အိၣ်လၢအဖီခိၣ်) အလီၤန့ၢ်လီၤ.

မ့ၢ်တၢ်မနုၤကမၤအသး ဖဲနမ့ၢ် ဆၢတဲာ် လၢနတပျဲဟ့ၣ် နပူလိပ်ဘိသးစာအခွဲလၢ ကန့ၢ်လီၤလၢတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိအံၤအပူၤ မ့တမ့ၢ် မ့ၢ်ဆၢတဲာ် လၢ အဝဲသ့ၣ် လိာ်ဆိကတီၢ် တၢ်န့ၢ်လီၤပၣ်ဃုာ် ဖဲအဝဲသ့ၣ်စးထီၣ်ဝဲအခါလဲၣ်. နဆၢတဲာ်လၢ နပူလိပ်ဘိသး စာတကြးန့ၢ်လၢ တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိ အံၤအပူၤသ့, မ့တမ့ၢ် နပတုာ်နပူလိပ်ဘိသးစာလၢကန့ၢ်လီၤလၢ တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်မၤလိအံၤအပူၤ (“တၢ်ဟးထီၣ်ကွၢ်”) တဘျီလၢလၢသ့ တချးတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ, ဖဲတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါအကတီၢ်, မ့တမ့ၢ် ဖဲတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါစးထီၣ်ဝဲအလီၢ်ခံ န့ၢ်လီၤ. နဆၢတဲာ်လၢ

နတပျဲဟ့ၣ် နပုၤလိၣ်ဘိသးစၢ်အခွဲးလၢ ကန့ၣ်လီၤလၢ တၢ်ဃုထံၣ် သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိၣ်အံၤအပူၤ မ့တမ့ၢ် ဆၢတံၢ်လၢကထုးထီၣ်ကွံၣ်န့ၣ် တမၤဘၣ်ဒိ နၤ မ့တမ့ၢ် နပုၤလိၣ်ဘိသးစၢ် အတၢ်ရဲလိာ်ဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီး ပုၤဃိထံသ့ၣ်ညါတၢ် မ့တမ့ၢ် UNL ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. နၤဒီး နပုၤလိၣ်ဘိသးစၢ် အတၢ်န့ၣ်ဘျူးတမံၤလၢလၢ နၤ မ့တမ့ၢ် အဝဲသ့ၣ် ကြးဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲတဖၣ် တလီၤမၢ်ကွံၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်တီၢ်လံာ်မိ လၢအဘၣ်ဃးဒီး တၢ်အၢၣ်လီၤဟ့ၣ်ခွဲး လၢတၢ်န့ၣ်ပၢၢ်အီၤ နဆၢတံၢ်လၢ လၢနနီၢ်ကစၢ်အတၢ်သးဆူၣ်ဒၣ်ဝဲ လၢမ့ၢ်နကဟ့ၣ်အခွဲး မ့တမ့ၢ် တဟ့ၣ်အခွဲးလၢ နပုၤလိၣ်ဘိသးစၢ်ကန့ၣ်လီၤလၢတၢ်ဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါအတၢ်မၤလိၣ်အံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဝံသးစူၤ ဆဲးကျၢပုၤ ဖဲ (1) နမ့ၢ်ဖးဘၣ်လံာ် ဒီးတၢ်န့ၣ်ပၢၢ် တၢ်အၢၣ်လီၤဟ့ၣ်ခွဲးလံာ်ကွံၣ်ဒိ အံၤ ဒီး/မ့တမ့ၢ် (2) နအဲၣ်ဒီးတၢ်တဲန့ၣ်ပၢၢ် မ့တမ့ၢ် ရှဲပုၤနဘၣ်ဃးဒီးတၢ်အၢၣ်ဟ့ၣ်ခွဲး လံာ်ကွံၣ်ဒိအကူၢ်တမံၤလၢလၢန့ၣ်တက့ၢ်. နမၤန့ၢ် စ့ၢ်ကီး တၢ်အၢၣ်လီၤဟ့ၣ်ခွဲးလံာ်ကွံၣ်ဒိအံၤအလံာ်ကွံၣ်ဒိ လၢတၢ်ဟံၢ်အီၤလၢ ပပုၤဘျူးစဲ (လၢထး) သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးလၢ ပကဆုၢ်န့ၣ်နၤ လံာ်ကွံၣ်ဒိန့ၣ်, ဝံသးစူၤ ကိးလီတဲစိ, ဆုၢ်အံၤမ့(လ), မ့တမ့ၢ် ကွဲးဆုၢ်ပုၤဒီးလံာ် (အံၤမ့(လ) ဒီး လီတဲစိအနီၣ်ဂံၢ်လၢထး) န့ၣ်တက့ၢ်.

*** ဝံသးစူၤလဲၤဆူ လံာ်ကဘျူးပၤလၢခံတကဘျူး.**

ပုဟ့ုတ်ကွဲထွဲ တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလံာ်ကီၣ်ဒိ

ယဖးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်သးဒီး တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ လၢဘၣ်တၢ်မၤတၢ်အီၤလၢ University of Nebraska-Lincoln လီၤ. ဝံသးစူၤ မၤနီၣ်လီၤကီၣ်လၢလၢ လၢအဒုးန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် လၢမ့ၢ်န့ၣ်ဒီး နပုၤလိၣ်ဘိးသးစၢ်န့ၣ်လီၤပုၤယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်မၤတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ ဒီး တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ အပူၤဒါန့ၣ်တက့ၢ်.

	<p>မ့ၢ်, ယပုၤလိၣ်ဘိးသးစၢ် အိၣ် ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်အခွဲလၢ ကနုာ်လီၤပုၤယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်တီၢ်ကျဲၤ LIVE, RTS တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်တီၢ်ကျဲၤအပူၤ, ဒီးတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်တီၢ်ကျဲၤအံၤ (တချုးတၢ်လီၤယုသမံထံ-/တၢ်လီၤယုသမံထံ- ဝံၤအလီၢ်ခံ, တၢ်လီၤယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်မၤလိ- ဝံၤအလီၢ်ခံ) လီၤ.</p>
	<p>ဟၢၣ်အၢ, ယပုၤလိၣ်ဘိးသးစၢ် တ အိၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်အခွဲလၢ ကနုာ်လီၤပုၤယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်တီၢ်ကျဲၤ LIVE, RTS တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်တီၢ်ကျဲၤ, မ့တမ့ၢ် တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်တီၢ်ကျဲၤအံၤ (တချုးတၢ်လီၤယုသမံထံ-/တၢ်လီၤယုသမံထံ- ဝံၤအလီၢ်ခံ, တၢ်လီၤယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်မၤလိ- ဝံၤအလီၢ်ခံ) ဘၣ်.</p>

ပုၤလိၣ်ဘိးသးစၢ် အမံၤ-
ပုၤလိၣ်ဘိးသးစၢ် အတီၤ-
ပုၤလိၣ်ဘိးသးစၢ် အသးနီၣ်-
ပုၤလိၣ်ဘိးသးစၢ် အကီၣ်-
မိၢ်ပၢ်/ပုၤကွဲထွဲတၢ် ကွဲးလီၤမံၤ-
မိၢ်ပၢ်/ပုၤကွဲထွဲတၢ် ဆဲးလီၤမံၤ-
မိၢ်ပၢ်/ပုၤကွဲထွဲတၢ် အံၤမ့(လ) (လၢ တၢ်ဟ့ၣ်လီၤ Virtual Visa အဂီၢ်)-
မုၢ်နီၣ်-

ဝံသးစူၤ ဆုၢ်ကဒါက့ၢ်လံာ်ကီၣ်ဒိအံၤ လၢအဒုးန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် နပုၤလိၣ်ဘိးသးစၢ် အတၢ်န့ၣ်လီၤပုၤယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ တက့ၢ်. ဝံသးစူၤ ဆုၢ်ကဒါက့ၢ်လံာ်ကီၣ်ဒိအံၤ တစဲၤခဲန့ၣ် မုၢ်ခဲန့ၣ် လါစဲးပတုာ်ဘၣ် 12 သီ, 2023 ခိဖျိ-

1. ဒိန့ၢ်လံာ်ကီၣ်ဒိအံၤအဂီၢ် ဒီးဆုၢ်အံၤမ့(လ) ဆူ ProjectLIVE@unl.edu
2. ဒိန့ၢ်လံာ်ကီၣ်ဒိအံၤအဂီၢ် ဒီးကွဲးဆုၢ်တၢ်အံၤဆူ 515-410-6536
3. ကိး, ကွဲးဆုၢ်လံာ်, မ့တမ့ၢ် အံၤမ့(လ) ပုၤ (တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢထး) လၢကဟဲဒီး ဟဲဟံးန့ၢ် လံာ်ကီၣ်ဒိအံၤလၢန့ၢ်တက့ၢ်.

** ဝံသးစူၤ တဘၣ်ဆုၤကဒါက့ၤလံာ်ကိၣ်ဒိအံၤ ဆူနုပုလိၣ်ဘိသးစၢ်အကိတဂ့ၤ. ဝံသးစူၤ ဟ့ၣ်အခွဲးတုၤလၢ
4 နံလၢကမၤန့ၢ်န့ၢ် \$15 Virtual Visa တၢ်ဟ့ၣ်ခဲးက့ၤ.**